
Overzicht projecten rondom Grubbenvorst en standpunt van partijen m.b.t. de projecten.

Project Dorpsraad CDA PvdA VVD SP

1) 
Centrumontwikkeling

Het centrum van Grubbenvorst is zeer gedateerd. Daar zal ieder het over eens zijn en dus ook de DR. Een verfrissende nieuwe uitstraling en een facelift 
van de gedateerde gebouwen in verschillende stijlen is zeer noodzakelijk. Daarnaast dient het dorp conform de Dorps Ontwikkelings Visie (DOV) vanaf het 
klooster tot aan het veer verbonden te zijn. Er dient een herkenbare hoofdstructuur te komen met een duidelijke uitstraling, ook als recreatie gebied. De 
huidige historisch gegroeide, wat onsamenhangende structuur van straten, pleinen en terreinen dient op een adequate wijze met elkaar verbonden te 
worden. De gemeente heeft in goed overleg met de DR in de afgelopen jaren gehoor gegeven aan deze visie en nieuwe plannen ontwikkeld voor de 
centrumontwikkeling van Grubbenvorst. De huidige status is dat voor fase 5 en 6 geld beschikbaar is en hiermee na 9/11/2009 wordt gestart, maar dat er 
voor fases 1,2,3 en 4 nog geen geld beschikbaar is gesteld en de voortgang van het project daarmee nog ongewis is. Gelukkig is er wel een gemeentelijke 
klankbordgroep “centrumontwikkeling”, waarin ook de dorpsraad zitting heeft, zodat de ontwikkelingen op de voet kunnen worden gevolgd. 

Mening-reactie politieke 
partijen

Voor centrumontwikkeling Voor
Het CDA geeft aan veel belang 
te hechten aan het opknappen 
van het centrum in ruime zin 
(van klooster tot het veer) en 
heeft dit ook opgenomen in haar 
verkiezingsprogramma. Het CDA 
heeft n.a.v. de opmerkingen van 
de DR aanpassing van de 
plannen ondersteund. Het CDA 
is tevreden dat in de afgelopen 
collegeperiode gestart is met het 
centrum Grubbenvorst.

Voor
Het centrum moet weer gaan 
bruisen! De PvdA heeft 
herhaaldelijk aandacht 
gevraagd voor de 
ontwikkeling van het centrum 
van Grubbenvorst. 
De planvorming is een 
coproductie van burgers, 
dorpsraad, ondernemers en 
gemeente. Dat is goed. De 
PvdA heeft in de raad ook 
aandacht gevraagd voor 
andere aspecten dan nieuwe 
stenen. Een weekmarkt in 
Grubbenvorst, een ander 
kleurtje voor de Zumpel. 
Maar we vinden ook dat 
ondernemers zich mee 
moeten ontwikkelen met wat 
de burgers, de consumenten 
willen. Voor de knelpunten 
rond de Zumpel hebben wij 
aandacht. De Julianastraat 
hoeft wat ons betreft niet te 
worden afgesloten. We 
moeten in Grubbenvorst 
weer een goed (bereikbaar) 
winkelaanbod krijgen wat 
past bij bijna 5000 inwoners. 
Wij willen dat de mensen hier 
de boodschappen doen en 
inwoners en toeristen graag 
in het centrum verblijfven. 
Wij zijn blij dat we echt 
kunnen gaan graven!

Voor
 De VVD heeft altijd geijverd 
voor centrumontwikkeling 
Grubbenvorst. Als 2e kern 
werd de noodzaak tot 
upgrading door de VVD 
onderkend, zowel met een 
´compact´ winkelgedeelte als 
een dorpsplein met meer 
toeristisch karakter. Dit stond 
ook in het 
verkiezingsprogramma 2006. 
De VVD volgt de 
ontwikkelingen op de voet, 
maar hebben oog voor de 
beperkingen in de 
mogelijkheden die ontstaan 
door onvoldoende budget.

Voor
De SP heeft vanaf het begin 
aangegeven dat Grubbenvorst als 
2e kern binnen Horst a/d Maas een 
prominente plek inneemt en de 
centrumontwikkeling volop 
ondersteund. 



2) 
Winkels bij Boerenbond

Hoewel dit binnen het dorp altijd een heel heikel punt is geweest, heeft de DR er steeds voor gepleit om een klein compact en goed bereikbaar centrum te 
hebben en te houden. Uiteen trekking vanaf het huidige centrum tot aan de Boerenbond-locatie zou zeer nadelig zijn geweest voor de ondernemers in het 
huidige centrum en zou naar de mening van de DR de leefbaarheid van ons dorp voor de bewoners ernstig hebben aangetast. Uitsluitend gehele 
verplaatsing van het centrum (inclusief alle bestaande winkels) naar het Boerenbond terrein zou een acceptabel alternatief zijn geweest maar bleek al snel 
financieel niet haalbaar. Uit onderzoek is gebleken dat niet alle ondernemers dit financieel zouden kunnen bekostigen met alle gevolgen van dien. 
Daarnaast was in de optiek van de DR het verplaatsen van ALLE winkels uit het huidige centrum niet wenselijk gezien de woon- en verblijfsfunctie van deze 
gevestigde locatie.

Mening Tegen winkels Boerenbond Tegen
Het CDA heeft n.a.v. 
opmerkingen van de DR 
meegewerkt aan de aanpassing 
van de eerdere plannen. Het 
CDA heeft de overtuiging dat 
door de concentratie van 
detailhandel rond de Zumpel 
deze zich positief kan 
ontwikkelen en uiteindelijk zal 
resulteren in een goed 
voorzieningen-niveau in 
Grubbenvorst. 

Tegen
Lange tijd is de Boerenbond 
locatie in beeld geweest. Te 
ver van het hart van het dorp 
af. Ook uit onderzoek is 
gebleken dat een compact 
centrum beter is, ook voor de 
ondernemers. Toen het pand 
van de verfwinkel vrij kwam 
zagen we daar de beste 
mogelijkheden. Het 
realiseren van een grote 
supermarkt midden in het 
dorp. Dat biedt echt kansen 
voor een bruisend centrum. 
We moeten er alles aan 
doen om de leegstaande 
winkels weer snel te vullen. 
Naast de supermarkt moeten 
er andere aantrekkelijke 
winkels komen.

Tegen, tenzij…
De VVD vond de 
Boerenbondlocatie van meet af 
niet de beste locatie en heeft 
steeds gepleit voor een ´compact 
centrum´, m.n. in verband met de 
gevolgen voor het winkelaanbod. 
Toen in het vorige college bleek 
dat dit niet haalbaar zou zijn, is 
toen gekozen voor de ´second 
best´-optie, nl de 
Boerenbondlocatie. Nu er een 
nieuwe oplossing voorligt en ook 
kostentechnisch realiseerbaar is, 
is de VVD tegen verdere 
ontwikkeling van de Boerenbond-
locatie als winkelgebied.

Voor
De SP heeft indertijd een 
enquête onder de bevolking 
gehouden om te ontdekken wat 
de plaatselijke bewoners van 
deze locatie vonden. Dit bleek 
toen positief te zijn.. HET 
argument was hiervoor dat het 
juist qua afstand gemakkelijk 
overbrugbaar was en een goede 
locatie was door de ruimte en 
mogelijkheden. Door vestiging 
van de supermarkt op deze 
locatie zou ook de levendigheid 
van het centrum vergroot kunnen 
worden en kunnen leiden tot een 
lint richting Boerenbondlocatie.

3) 
Nieuw Gemengd bedrijf

De vestiging van dit bedrijf vonden en vinden we niet één maar vele maten te groot. Horst a/d Maas heeft volgens ons de verplichting om ondernemers 
actief in de intensieve veehouderij de ruimte te bieden en alternatieve vestigingsplaatsen te faciliteren als hun bedrijven “op slot”komen te zitten door milieu- 
en overige regelgeving. Hierbij gaat het in eerste instantie om ondernemers uit “eigen gelederen”. Bij het NGB is hier geen sprake van. Het gaat hier
in feite om een in onze ogen prestige-project dat niets met het faciliteren van onze ondernemers te maken heeft. Het is zoals gezegd veel te groot voor dit 
vlak bij de kern van Grubbenvorst gelegen gebied en niet passend in het open en groene karakter van deze streek. Daarnaast en bovenal hebben wij  grote 
bezwaren tegen de vestiging van dit bedrijf vanwege de naar verwachting omvangrijke negatieve bijeffecten op gezondheidsgebied, in milieutechnisch 
opzicht (mede in samenhang met de andere bedrijfsmatige initiatieven rond ons dorp en en de overlast (al was het maar alleen de horizonvervuiling) voor 
de omgeving waarin de inwoners van deze mooie groene kern leven.  



Mening Tegen NGB Voor een LOG. Neutraal 
m.b.t. NGB.
Het CDA is voor een duurzaam 
LOG. Duurzaam qua 
ontwikkelingsmogelijkheden, 
milieu, belevingskwaliteit, 
gezondheid en verkeer. De 
gebiedsvisie en de aanpak zijn 
dusdanig dat er alleen 
grootschalige bedrijven komen 
op het moment dat die niet 
leiden tot een onevenredige 
aantasting van het milieu, de 
omgeving en de gezondheid en 
mits zaken als infrastructuur 
goed geregeld zijn. Vandaar dat 
het CDA samen met VVD 
hiermee hebben ingestemd. Tot 
op heden is nog niet besloten dat 
het NGB er komt. Eerst moet er 
helderheid komen over:
-is het concept financieel 
haalbaar;
-heeft het concept continuïteit;
-is de gebruikte techniek 
realistisch en
-werkt die techniek in de praktijk;
-de kwaliteit van de 
ondernemers.
Voorts komt er een onderzoek 
naar de milieu- en 
gezondheidseffecten van ALLE 
initiatieven rond Grubbenvorst. 
Gezondheid en veiligheid staan 
bij deze afweging centraal. Als 
voorgaande onderzoeken 
aangeven dat er geen 
onverantwoorde risico´s zijn mag 
het NGB er van het CDA komen.

Tegen
Een zeer moeilijk dossier. 
CDA en VVD voor. Er is te 
weinig geluisterd naar wat er 
leeft onder de bevolking.
Met de gebiedsvisie LOG 
Witveld wordt ruimte 
gegeven aan zes bedrijven 
van de omvang van het 
NGB. De PvdA is niet tegen 
schaalvergroting in de 
agrarische sector. Maar wel 
met grenzen. Het NGB is 
een schaalsprong die leidt tot 
een aantasting van het open 
landschap en mogelijke 
risico’s met zich meebrengt 
voor milieu en 
volksgezondheid. We weten 
nog te weinig van de 
effecten. Den Haag heeft 
onlangs besloten om samen 
met de Brabantse GGD’en 
een groot onderzoek uit te 
voeren naar de 
gezondheidseffecten van de 
Intensieve Veehouderij. 
Wij accepteren geen verdere 
verslechtering van onze 
luchtkwaliteit. Wij willen dat 
de luchtkwaliteit beter wordt! 
Ons andere bezwaar is de 
locatie. Dergelijke maten 
passen niet meer in het open 
buitengebied. Het LOG 
Witveld was ook niet bedoeld 
voor dit soort mega mega 
bedrijven. Er moet ruimte 
geboden worden aan lokale 
verplaatsers, 
gezinsbedrijven, die in de 
knel zitten omdat natuur of 
dorp te dichtbij liggen. 

Uit onderzoek is gebleken 
dat het NGB op een aantal 
aspecten innovatief en 
duurzaam is. Dat bestrijden 
we niet. Bedrijf en gebied 
matchen echter niet.
Maar als het NGB er toch 
zou komen dan moet het 
uitblinken in alle opzichten.
Aantoonbaar beter dan 
andere bedrijven in de 
sector.  Wij zien daarop toe.
Volksgezondheid, 
verkeersveiligheid en 
ontwerp van de gebouwen 
hebben onze speciale 
aandacht.

 Voor
Het eerste standpunt van de 
VVD was om deze 
ontwikkeling wel te faciliteren, 
maar dan aan de andere kant 
van de A73. De VVD stelt zich 
in deze op het standpunt dat 
ook op milieueffecten 
voordelen te behalen zijn t.o.v. 
10 kleinere bedrijven met in 
totaal dezelfde hoeveelheid 
dieren en dat er met dit 
initiatief de innovatiekracht van 
deze sector gestimuleerd 
wordt. Dit conform het 
verkiezingsprogramma 2006. 
De VVD heeft verder aandacht 
gevraagd en voorstellen 
gelanceerd m.b.t. 
landschappelijke inpassing, 
fietsveiligheid en voor 
milieunormen. Zie voorstel 
VVD voor hanrtering 
normenkader 2010 bij 
besluitvorming en bepaling 
van de cumulatieve effecten. 
Van de 5 
aanpassingsvoorstellen van de 
VVD op het Collegevoorstel 
NGB zijn er 2 door het College 
overgenomen, 1 gezamenlijk 
door alle partijen 
geamendeerd en 2 kregen 
geen meerderheid.
De VVD gelooft in de positieve 
effecten van deze 
ontwikkeling, maar is er zich 
ook van bewust dat er nadelen 
aan kleven.  
 

Tegen
De SP is om diverse redenen tegen 
de vestiging van het NGB. 
Allereerst de grootschaligheid. De 
SP is geen voorstander van dit 
soort megabedrijven. Daarnaast is 
er de oneerlijke concurrentie met 
andere mkb’s. Dit bedrijf krijgt 50% 
dierrechten gratis en voor niets 
erbij, daar waar anderen hiervoor 
flink moeten betalen. Verder 
hebben we fijnstof meerdere malen 
aangehaald, transport en natuurlijk 
de uitstoot van het bedrijf zelf. 
De gezondheidsgevaren door Mrsa 
en niet te vergeten de influenza 
door de te kleine afstand tussen het 
varken- en kippendeel. Dit wordt 
zelfs door het RIVM aangehaald.
Tenslotte de verkeersveiligheid voor 
de fietsers op de Witveldweg.

Het NGB is een van de zaken 
rondom Grubbenvorst waar 
anderen mee in hebben gestemd 
zonder te kijken naar alle effecten 
van ALLE zaken rondom 
Grubbenvorst.

Tot slot: de kaders waarin bedrijven 
zich mogen plaatsen in het LOG 
zijn zo ruim gekozen, dat vanaf nu 
in principe elk bedrijf zich kan 
vestigen. 
Niet uit het oog mag worden 
verloren dat de reconstructie 
oorspronkelijk ging om verplaatsing 
van bedrijven in knelgebieden met 
de natuur. Het nieuwe aspect 
´duurzaamheid´ is achteraf pas 
gekomen. Een discussie zou 
kunnen worden gevoerd over deze 
daadwerkelijke duurzaamheid. Een 
biovergister is niet per definitie 
duurzaam en P3 komt absoluut in 
gevaar.

 



4) 
Huidig klavertje 4
Trade Port

Door ontwikkeling van Klavertje 4 en industrialisering van dit gebied dreigt het groene gebied dat aan de zuid-westzijde van ons dorp, dat het 
overgangsgebied vormt tussen het hectische stadsleven, de landelijke woonomgeving teniet te worden gedaan. Uiteraard is economische vooruitgang 
belangrijk, maar er dient ook voor gezorgd te worden, dat er voldoende afstand blijft bestaan tussen het geïndustrialiseerde gebied en ons woondorp met de 
verblijfsgebieden daaromheen. De DR Grubbenvorst staat positief tegenover de industrialisering op Trade Port, maar wil  garanties voor uitbouw richting het 
Noorden en het open houden van het gebied tussen A67 en A73 en de kern van Grubbenvorst. Daarnaast zou de DR graag zien dat geïnvesteerd wordt in 
werkgelegenheid op hoog niveau. We zijn namelijk van mening dat hiervoor te weinig aandacht is geweest met alle daaraan verbonden negatieve 
neveneffecten (zoals bijvoorbeeld schaalgrootte, problematische huisvesting en onvoldoende inkomens- en bestedingsgroei binnen de regio). Op langere 
termijn dienen o.i. keuzes te worden gemaakt voor een goede balans en spreiding van industrialisering en het daarbij behorende arbeidsaanbod in relatie tot 
de offers die hiervoor gebracht moeten worden ten aanzien van de natuur die immers van onschatbare waarde is. Om hier en positieve invloed op te 
kunnen uitoefenen heeft de dorpsraad zitting genomen in het overlegorgaan over Klavertje 4  en worden er goede contacten met de veiling onderhouden. 
De DR heeft 3 jaar geleden, mede n.a.v. de voorgenomen vestiging van het NGB, uitdrukkelijk gevraagd om een “0” meting zodat de (lucht)vervuiling in 
onze regio (en Grubbenvorst in het bijzonder) gemeten kan worden en welke als uitgangspunt kan dienen voor nieuwe te ontwikkelen projecten. Wij 
betreuren het dat tot nu toe nog steeds niet heeft plaatsgevonden.



Mening Voor economische 
ontwikkeling in de regio, 
maar afstand houden van de 
woonkern van Grubbenvorst. 
Tegen de beoogde schaal 
zonder goed startpunt voor 
wat betreft een 0-meting en 
garanties tegen uitbouw naar 
het Noorden.

Voor
Het CDA vindt dat een sterke 
economie een basis is voor een 
goed woon- en leefklimaat. Om 
te voorkomen dat overal 
economische activiteiten 
plaatsvinden, wil het CDA dat 
deze geconcentreerd worden, 
waardoor in de rest van het 
buitengebied ruimte ontstaat 
voor ´ontglazing´, ´onstening´, 
openheid en natuur. Daarbij 
moeten de economische 
activiteiten hoogwaardig worden 
ingepast en duurzaam zijn.
Door te investeren in kennis & 
kunde-functies kunnen we 
jongeren boeien en binden aan 
de regio, alsmede de negatieve 
gevolgen van de toekomstige 
bevolkingsdaling op het 
voorzieningenniveau 
verminderen. Deze visie is 
verankerd in de plannen van 
Klavertje 4+ waar het CDA 
samen met PvdA en 
VVD/Essentie mee ingestemd 
heeft.
Daarnaast zal er vanuit 
Klavertje4+ rondom 
Grubbenvorst een groenzone 
worden aangelegd, die in 2012 
gereed moet zijn.

Het CDA is voorstander van de 
gevraagde 0-meting van fijnstof 
en uit informatie van het college 
blijkt dat deze metingen 
halverwege 2010 gaan starten. 

Voor
Een permanent meetstation 
fijnstof in de directe 
omgeving van Grubbenvorst 
vinden we beter dan een 
eenmalige 0 meting. 
Doorlopend de luchtkwaliteit 
meten en werken aan een 
schonere lucht! Niet de 
wettelijke grenzen opzoeken. 
Ambities durven hebben. De 
metingen starten in 2010!
Klavertje4 biedt kansen voor 
een duurzame 
gebiedsontwikkeling waarin 
ook volop aandacht is voor 
natuur. Plannen om minder 
natuur te realiseren hebben 
wij met succes bestreden. 
Alleen nieuwe bedrijvigheid 
wanneer er de afgesproken 
natuur komt. Alleen nieuwe 
bedrijvigheid wanneer op 
bestaande bedrijventerreinen 
geen ruimte meer is. 
Tegenover het opofferen van 
open ruimte staat de kans 
om in andere gebieden nu 
echt kassen en oude 
bedrijven te slopen zodat het 
daar weer mooier wordt. De 
structuurvisie Grubbenvorst 
is er gekomen door onze 
aandacht voor Grubbenvorst. 
Die visie zorgt voor groene 
buffers rond het dorp en 
maakt duidelijk welke 
ontwikkelingen waar kunnen. 
Een blijvende bescherming. 
De veiling komt minder dicht 
bij het dorp dan gepland.
Wij hebben echter ook 
zorgen over Klavertje4. 
Naast een versterking van de 
economie is ook deze 
ontwikkeling een bedreiging 
voor ons milieu. Het gebied 
zal moeten voldoen aan 
hoge bovenwettelijke 
ambities op het gebied van 
duurzaamheid en milieu. De 
beloofde kwaliteit gaan wij 
controleren.
De optelsom kan wel eens te 
worden. Naar die opmerking 
is geluisterd. Er komt een 
onderzoek naar de 
(gezondheids)effecten van 
alle ontwikkelingen rond 
Grubbenvorst samen.

Voor
De VVD heeft dit kritisch 
gevolgd en m.n. aandacht 
gevraagd voor 
opleidingsniveau versus 
arbeidspotentieel, inpassing in 
het landschap, cumulatieve 
effecten op milieu in 
samenhang met de extra 
belasting door de A73 en 
overige projecten, de effecten 
voor MJPO en het realiseren 
van een 0-meting.
De VVD gaat dus zeker niet 
zonder meer akkoord, maar 
onderschrijft wel dat deze 
ontwikkeling belangrijk is voor 
de vergroting van het 
economisch potentieel van de 
regio en daarmee een garantie 
voor.werkgelegenheid in onze 
regio. Dit onder het motto 
“Werk is de beste sociale 
voorziening”. 

Tegen
De SP is bezorgd over de 
cumulatieve effecten rondom 
Grubbenvorst en de 
grootschaligheid van de plannen 
van het huidige college. De SP 
vindt een 0-meting essentieel en 
hamert voortdurend om het belang 
hiervan. Dit is in deze raadsperiode 
bijna van de agenda verdwenen, 
maar staat dankzij de SP nog 
steeds op de lijst van toezeggingen. 
Daarnaast moeten we kritisch 
blijven ten opzichte van de 
grootschaligheid en het te pas en te 
onpas gebruiken van het begrip 
duurzaamheid. Het klinkt mooi als 
een woord als duurzaam gebruikt 
wordt, maar we herinneren ons nog 
ENERGYweb. Dit was een mooi 
initiatief tussen kassen en 
boerderijen om elkaars energie op 
te wekken. Zelfs de 
burgerwoningen in de omgeving 
zouden hiervan kunnen 
meeprofiteren. Na mooie beelden 
gezien te hebben van dit initiatief is 
dit hele plan weer van de baan en 
ligt er een gasleiding van 
Essent/RWE. 
Als er natuur en duurzaamheid 
genoemd wordt, moeten we ervoor 
waken dat dit daadwerkelijk ook 
gebeurt en niet alleen genoemd 
wordt om een plan er toch door 
heen te krijgen. 
Tot slot: vergeet niet de claim van 
5100 ha van de gemeente voor de 
Wet Voorkeursrecht Gemeente. 
Deze heeft voor heel wat 
opschudding gezorgd bij agrarische 
bedrijven en beknelt sommigen van 
hen in hun bedrijvigheid.



5) 
Verbindingsweg A67 en A73 
en Greenportlane op 
huidige locatie

Het uiteindelijke Tracébesluit betreuren wij, omdat er nu voor een locatie gekozen is, waarvan wij de toegevoegde waarde op lange termijn zelfs negatief 
inschatten. Mogelijk heeft de locatie van Californië en het mogelijk toekomstige NGB ervoor gezorgd dat de keuze op de huidige verbinding is gevallen. Een 
verbinding van de A67 en de A73 had echter volgens de DR ruimtelijk gezien zo bekeken moeten worden, dat de verbindingsweg geleid zou hebben tot het 
maken van minder kilometers en dus ontlasting van het milieu en beperking van de overlast. In plaats daarvan is nu gekozen voor een verbindingsweg 
midden in het ontwikkelingsgebied met alle opstoppingsproblemen van dien. Weinig toegevoegde waarde voor een betere verkeerscirculatie en veel 
overlast in een toch al druk bezet gebied tegen de randen van Grubbenvorst. Daarnaast zorgt de nieuw geplande Greenportlane voor ongewilde bomenkap 
en nog erger: een kruispunt met VRI op een bedenkelijke hoogte (van maar liefst 6 meter!)  waardoor deze vanuit Grubbenvorst kan worden gezien en 
welke eveneens zal gaan zorgen voor de nodige geluids-en milieuoverlast. Een doorn in het oog van Grubbenvorstenaren die het plan reeds gezien hebben 
en de rest zal op niet al te lange termijn volgen. De overheid dient er oog voor te houden dat de inwoners en bezoekers van Grubbenvorst ook op lange 
termijn het dorp nog kunnen verlaten zonder daarbij op het regionale en landelijke verkeer te stuiten. Ongelijkvloerse kruisingen zijn hierdoor o.i. 
noodzakelijk. Deze dienen dan wel op een plek te komen waarin het landschap zo min mogelijk geschaad wordt, zo dicht mogelijk bij de bedrijventerreinen 
te liggen en zover mogelijk van het dorp. 

Mening Tegen huidige voorstel 
Greenportlane

Neutraal
De Greenportlane is een 
verantwoordelijkheid van de 
provincie. Echter, in verband met 
de realisatie van Klavertje 4 en 
de Floriade dient er een 
afdoende ontsluiting te komen. 
Het is bekend dat het college 
samen met een delegatie van de 
Dorpsraden van Horst en 
Grubbenvorst een voorkeur heeft 
uitgesproken voor een andere 
verbindingsroute dan nu is 
aangegeven. De provincie heeft 
wel aangegeven dat als er op het 
onderliggende wegennet 
ongewenste ontwikkelingen 
ontstaan zij in financiele zin ook 
verantwoordelijk is voor het 
realiseren van passende 
oplossingen.
Wat betreft de bomenkap heeft 
de provincie de plannen 
dusdanig aangepast dat er geen 
sprake meer is van grote 
bomenkap. 

Het CDA wil in het kader van de 
Structuurvisie Grubbenvorst de 
toekomstige infrastructuur (incl. 
de ´knip´ )samen met de DR 
nader uitwerken, zodat het dorp 
goed bereikbaar blijft.

Tegen
Het is maar de vraag of de 
Greenportlane een functie 
vervult voor de Floriade. Die 
ligt al perfect. Wij geven de 
voorkeur aan een alternatief 
voor de ontsluiting nabij het 
veilingterrein om de 
verkeersdruk voor dorp en 
veiling te verminderen. 
Maar onze invloed is beperkt 
omdat de provincie bepaalt 
waar de weg komt. 

De bomen zijn gelukkig voor 
een belangrijk deel gered. 
Dat is winst. Alleen jammer 
dat daar eerst actie voor 
nodig is.

Wij maken ons zorgen over 
de bereikbaarheid van het 
dorp. Nu al een probleem en 
wanneer we niets doen over 
een paar jaar een ramp. 
Echter bereikbaarheid 
moeten we niet alleen 
oplossen met asfalt. Ook een 
nieuwe treinstation waar 
Grubbenvorst en 
werknemers van de veiling 
gebruik van maken draagt bij 
aan een betere 
bereikbaarheid van 
Grubbenvorst voor inwoners, 
werknemers en toeristen.

Tegen
De VVD was het niet eens met 
de huidige tracékeuze en gaf 
de voorkeur aan een 
aansluiting dichter bij 
Californië. De nu gekozen 
oplossing biedt te weinig 
ontlasting voor de toekomstige 
ontwikkelingen en lijkt meer op 
een veredelde 
wijkontsluitingsweg in plaats 
van een echte aan- en 
afvoerroute. 
De besluitvorming t.a.v. de 
Greenportlane is een 
verantwoordelijkheid van 
de provincie.

Tegen
De SP is tegen grootschaligheid en 
dus ook tegen deze 
verbindingsweg(en). Als de plannen 
toch doorgezet worden dan wil de 
SP in elk geval een goede 
ontsluiting, maar geen 
vierbaansweg. 



6) 
CVI bij Raayeind

Weliswaar kleven er aan het CVI-plan veel nadelen, m.n. op gezondheids-, milieu- en verkeersgebied, maar het zou ook een uitgelezen kans bieden aan 
Grubbenvorst om enkele lang gekoesterde wensen in vervulling te laten gaan dankzij de financiële voordelen die aan de uitvoering van dit plan voor zover 
ons bekend verbonden zouden zijn. Naast bedreiging dus ook zeer zeker een kans voor Grubbenvorst. Om deze reden heeft de DR zich positief opgesteld 
t.o.v de eventuele vestiging van het CVI. Dit temeer omdat ook de DR inziet dat beveiliging van de Maas belangrijk is. Door de win-win situatie zouden we 
kunnen dromen van: 

- een eigen terrein voor een schietende schutterij, 
- een nieuwe sporthal aan de Maas met alle benodigde faciliteiten en uitzicht over de Maas vanaf het mooie panoramaterras. Dit onderwerp komt 

aan de orde in het klankbordoverleg van de verschillende verenigingen en wordt door de verschillende afgevaardigden van de verenigingen 
onderzocht.

- een nieuw multifunctioneel centrum in ’t Haeren met alle mogelijkheden voor het opvoeren van uitvoeringen (o.a. ter compensatie van het 
wegvallen van de Zwaan als accommodatie. Ook dit onderwerp is aandachtspunt van eerder genoemd overlegorgaan waarin verenigingen samen 
deelnemen. 

- etc. etc. 
In de loop van de verdere discussie is echter gebleken belangrijke zaken als een goede ontsluiting van het vrachtverkeer, dat ter hoogte van boerderij 
Cupers de wegen kruist met de fietsers die hier elke dag naar school en werk gaan, vergeten lijkt te worden. Hierdoor is het hele “zoet voor zuur”-verhaal 
verdwenen en is ook het eventuele draagvlak van dit plan binnen ons dorp ernstig verminderd. Er is immers geen sprake meer van een win-win situatie en 
van compensatie voor Grubbenvorst voor de jarenlange overlast die in het verschiet ligt ook niet. 



Mening Voor CVI mits
´zoet voor zuur´ gerealiseerd 
wordt, de nodige 
verkeersmaatregelen 
genomen worden en de 
gezondheidsaspecten van dit 
project in samenhang met de 
andere projecten rond 
Grubbenvorst in kaart 
gebracht worden en 
acceptabel zijn. Een 
substantiële lange termijn 
investering zou tijdelijke 
overlast bespreekbaar 
maken.  
      

Voor
Het CDA is voor beveiliging van 
de burgers  tegen de Maas. In 
dat kader heeft het CDA ook 
ingestemd met de CVI, maar wel 
zo dat de afwikkeling van het 
verkeer goed gebeurt (m.n. 
oplossing voor langzaam 
verkeer), dat er geen 
ongewenste effecten komen voor 
de gezondheid van de bewoners, 
er op de locatie geen 
ongewenste ontwikkeling komt 
na beëindiging van de 
activiteiten (moet weer natuur 
worden) en dat de gelden die 
dankzij de CVI beschikbaar 
komen besteed worden in 
Grubbenvorst. 

Voor
De locatie had nooit in beeld 
moeten komen. De 
natuurlijke scheiding tussen 
stad en platteland is er 
markant en wordt er door het 
CVI langdurig verminkt. De 
locatie is echter in beeld 
gebleven omdat andere 
locaties, dicht bij snelwegen, 
niet meer beschikbaar 
waren.
We moeten onze burgers 
beschermen tegen hoog 
water. Dat is de 
verantwoordelijkheid van de 
gemeente. Niets doen was 
geen optie. Wij onderkennen 
de voordelen van centrale 
verwerking. Op ons initiatief 
is het besluit in de slotfase 
gewijzigd. Zo wordt onder 
meer het fietsverkeer 
gescheiden van het 
vrachtverkeer. Zo wordt er 
pas gestart met het CVI 
wanneer we garanties 
hebben dat de 
beveiligingsprojecten, waar 
het echt om gaat, ook 
worden uitgevoerd. Op de 
manier zoals de gemeente 
dat wil. Dus met respect voor 
het mooie Maasdal. Zo is 
geregeld dat de 
hoogwatergeulen worden 
ontwikkeld met de belangen 
van veiligheid en natuur 
voorop. Dus geen te diepe 
geulen. Wij staan afwijzend 
tegenover grootschalige 
woningbouw in het Maasdal. 
Het moet een aantrekkelijk 
gebied blijven voor mens en 
dier. Ook is ons voorstel om 
de opbrengsten ten goede te 
laten komen aan 
Grubbenvorst overgenomen.
Ook is afgesproken dat een 
fijnstofmeting ertoe kan 
leiden dat alsnog nee wordt 
gezegd tegen het CVI. Over 
de bestemming na afloop 
van het CVI zijn we duidelijk: 
natuur. Er een nog mooier 
gebied van maken dan het 
nu is.

Voor
De VVD vindt Maasbeveiliging 
belangrijk en is daarom voor 
een dergelijke 
verwerkingsinstallatie. Eerder 
heeft de VVD gepleit voor 
vestiging op Venloos en 
Veldens grondgebied, maar 
dat bleek niet (meer) haalbaar. 
Na zorgvuldige afweging en 
oriëntatie op alternatieven 
vindt de VVD het huidige CVI-
initiatief de beste optie. Wel 
extra aandacht gevraagd voor 
de landschappelijke inpassing, 
een vaste eindtermijn en ook 
voor een goede 
verkeersafwikkeling, m.n. een 
scheiding van langzaam en 
snelverkeer, alsmede afvoer 
van vrachtverkeer via Venloos 
grondgebied. De VVD vindt 
tenslotte dat de opbrengsten 
vanwege de CVI in 1e instantie 
moeten worden ingezet voor 
Maasbeveiliging en indien 
verder beschikbaar voor 
Grubbenvorst. 

Tegen
De SP heeft alternatieven 
aangedragen m.n. door te wijzen op 
de verantwoordelijkheid van de hele 
regio om het 
Maasbeveiligingsprobleem op te 
lossen. In Blerick is al een plek 
waar grind opgeslagen wordt 
(DCM) en vervoerd wordt per schip, 
maar de oppervlakte hiervan wordt 
te klein geacht. De SP constateert 
dat financieel gewin wint van 
´Maasbeveiliging´ en blijft komen 
met het aandragen van nieuwe 
alternatieven ter bescherming van 
Grubbenvorst EN alle andere 
projecten rond deze kern. 
De SP vindt het triest dat een mooi 
stukje natuur als een Raaieind 
plaats moet maken voor een 
´maanlandschap´. Er waren 
oplossingen die voor minder 
natuurvernietiging zouden hebben 
gezorgd. De heeft de SP constant 
aangedragen, maar het college 
heeft hier overheen gekeken. Om 
kaders aan te geven rond dit 
initiatief is heel lastig. De reden 
hiervoor is heel eenvoudig: de duur 
van grindwinning is ongeveer 20 
jaar; wie dan regeert weten we niet 
en of de afspraken dan nog wel 
overeind blijven is koffiedik kijken.
Er kan dus maar 1 conclusie zijn: 
Geen CVI op deze plek.



7)
Verwijderen Knip op 
Venloseweg

De DR vindt dat de bereikbaarheid van Grubbenvorst ronduit slecht is. Er zijn naar ons idee weinig of geen dorpen met meer dan 5000 inwoners die zo 
slecht ontsloten zijn als Grubbenvorst. De Venloseweg is daarom naar onze mening van cruciaal belang om de bereikbaarheid te vergroten.  De ´knip´ zorgt 
daarboven op voor extreem onveilige verkeerssituaties. In geval van noodsituaties levert deze weg bovendien grote problemen op. Deze weg zou in onze 
ogen een prachtig visitekaartje van Grubbenvorst moeten zijn, maar is dat door de ´knip´ niet meer, zeker niet voor al het toeristisch verkeer dat zou moeten 
genieten van zo’n mooie toegangspoort tot ons mooie dorp. Wat de DR betreft worden hier andere (beter passende) verkeersmaatregelen genomen, gaat 
“de knip” eruit en wordt al het vrachtverkeer en busverkeer in de toekomst verboden op de Venlose weg. Ten behoeve van de fietsers zou bekeken moeten 
worden of een nieuw fietspad langs de spoorlijn Venlo-Nijmegen tot de mogelijkheden behoort en zou de gehele Venloseweg versmald moeten worden ten 
faveure van  de ruimte voor het fietsverkeer. Autoverkeer kan er dan gebruik van maken op een fietsvriendelijke wijze. Busverkeer kan in de toekomst geleid 
worden over het veilingterrein waarmee onderhandelingen lopen en een halte ook toegevoegde waarde heeft.    

Mening Voor verwijderen ´knip´.
Heractivering van deze 
mooiste weg naar 
Grubbenvorst vooral voor 
fietsers wandelaars en 
eventueel ook auto’s

Voor
Binnen de op te stellen 
Structuurvisie Grubbenvorst zal 
vastgesteld moeten worden op 
welke wijze de infrastructuur 
aangepast moet worden. De 
´knip´ dient bij deze afweging 
meegenomen te worden. Voor 
het CDA mag de ´knip´ 
verwijderd worden mits er goede 
oplossingen gevonden worden 
om de verkeersveiligheid van het 
langzaam verkeer (m.n. fietsers) 
te realiseren.   

Voor
De afgelopen jaren heeft 
de Knip niet op de 
politieke agenda gestaan. 
Bij niemand. We hebben 
onze mening erover: het 
is een onveilig onding. 
We mogen echter niet 
vergeten waarom de Knip 
daar is gekomen. Geen 
vrachtverkeer daar en 
minder doorgaand 
autoverkeer. Wanneer er 
een goed alternatief komt 
mag de Knip weg. 
Vrachtverkeer terug op de 
Venloseweg vinden we 
onacceptabel. Weg en 
gebied zijn daar 
ongeschikt voor. Dat de 
Venloseweg voor het 
andere verkeer weer een 
gewone toegangsweg 
wordt vinden we prima. 
Voor fietsers zou er dan 
wel een vrijliggend 
fietspad moeten komen. 
De beste oplossing. De 
gemeente moet hierover 
in gesprek met de 
gemeente Venlo en de 
veiling.

Voor
De VVD heeft dit onderwerp 
meerdere malen aangekaart, 
maar hier was tot nu toe geen 
meerderheid voor te vinden in 
de raad. Tijdens de 
behandeling van het GVVP is 
hier vaker aandacht voor 
gevraagd. Zonder resultaat. 
Bescherming van langzaam 
verkeer ter plekke kan ons 
inziens ook op andere wijze 
geregeld worden.

Voor/Tegen
De SP vindt dat de huidige ´knip´ 
niet goed functioneert. Vooral bij het 
keerpunt. De SP is dus een 
voorstander van het aanpassen van 
deze onwenselijke situatie ter 
bescherming van de fietsers, maar 
ook het autoverkeer. Bij het 
keerpunt komen fietsers en auto´s 
bij elkaar uit, wat zorgt voor 
problemen. Er gaan zelfs geluiden 
dat hier woordenwisselingen en 
intimidaties plaatsvinden. Dit moet 
te allen tijde worden voorkomen. Er 
moet dus een echt goede oplossing 
komen voor deze situatie.

8)
Uitbreiding accommodaties

DR Grubbenvorst heeft een commissie in het leven geroepen, die overkoepelend moet zorgen voor belangenbehartiging van alle verenigingen binnen 
Grubbenvorst. Het betreft hierbij zowel sport- als culturele verenigingen. Duidelijk is dat indien we alle initiatieven binnen ons dorp een kans willen geven 
uitbreiding van accommodaties een ´must´ is. Of uitbreiding op een nieuwe prominente locatie (aan de Maas om zo de betrokkenheid en de ligging van ons 
dorp daaraan te promoten) of dat gekozen wordt voor uitbreiding op bestaande locaties is aan de verenigingen samen. Duidelijk is echter dat de DR ernaar 
streeft om sport, cultuur en vrijetijdsbesteding beter dan nu te faciliteren en te promoten. Dit is een van de meest bindende factoren uit ons dorp 
Grubbenvorst.



Mening Voor uitbreiding 
accomodaties

Voor
Het CDA heeft in haar 
verkiezingsprogramma staan: 
“Voor het verenigingsleven in 
Grubbenvorst en in het bijzonder 
voor ´t Haeren worden de 
gebruiksmogelijkheden 
geinventariseerd eneen visie in 
overleg met de gebruikers 
opgesteld voor de korte en de 
lange termijn. “

Voor
Wij ondersteunen plannen 
vanuit dorpsraad en 
gemeenschap. We willen in 
beeld brengen waar behoefte 
aan is en vervolgens kijken 
of uitbreiding noodzakelijk is. 
Wanneer dat het geval is 
kunnen we het niet één twee 
drie realiseren. De gemeente 
moet keuzes maken. 

Wij staan voor een rijk 
verenigingsleven en kernen 
met een goed en gevarieerd 
aanbod van sport en cultuur. 

We willen wel een oplossing 
waar we jaren mee vooruit 
kunnen. De buitensporten op 
één locatie zien we zitten. 
Uitbreiding van buitensporten 
juichen we toe. Evenals 
nieuwe culturele uitingen.

Neutraal
De VVD heeft hier tot nu 
toe geen standpunt over 
ingenomen, maar vindt het 
wel een goed initiatief van 
de DR dat er meer 
samenwerking komt 
tussen verenigingen met 
het oog op het kadertekort 
en deskundigheids-
uitwisseling. De VVD is in 
zijn algemeenheid voor 
omni-verenigingen en dito 
accomodaties en 
onderschrijft de stelling dat 
voor de leefbaarheid van 
een kern verenigingen de 
dragende factor zijn en dus 
gefaciliteerd moeten 
worden. 

Neutraal
Eerst nut en noodzaak in kaart 
brengen in combinatie met concrete 
plannen gedragen door de 
bevolking. Daar is dan altijd wel uit 
te komen, waar de SP het 
verenigingsleven een warm hart 
toedraagt  en deze zaken mede 
bijdragen tot een leefbaar dorp.

9)
Verplaatsing 
verenigingsleven

Het liefst zouden wij zien dat het verenigingsleven op 1 nieuw te ontwikkelen locatie met elkaar samenwerkt aan het uitbouwen van actieve 
vrijetijdsbesteding (zie DOV/DOP). Naast kostenoverwegingen die hieraan ten grondslag liggen, bereiken we hiermee dat verenigingen nog meer dan nu 
kunnen samenwerken en ook op lange termijn bestaansrecht houden. Het aantal verenigingen en de keuzevrijheid van consumenten bepalen in grote mate 
de beleving van leefbaarheid in een dorp. Naast bestaande verenigingen zou hier zelfs een stimulans uit kunnen gaan voor vestiging van nieuwe 
verenigingen. Tegelijkertijd wordt hiermee zeer belangrijke ruimte gecreëerd voor woningbouwontwikkeling op de zeer schaarse resterende plaatsen in 
Grubbenvorst zonder opoffering van natuur.



Mening Voor 1 nieuwe locatie Positief
Het CDA heeft in haar 
verkiezingsprogramma het 
volgende staan:
“Voor het verenigingsleven in 
Grubbenvorst en in het bijzonder 
voor ´t Haeren worden de 
gebruiksmogelijkheden 
geinventariseerd en een visie in 
overleg met de gebruikers 
opgesteld voor de korte en de 
lange termijn. Pas als dit helder 
is kunnen we ons standpunt 
bepalen. Het heeft wel onze 
voorkeur om zoveel mogelijk 
zaken te combineren en daarbij 
het liefst op 1 plek, mits dit ook 
past binnen de financiele 
kaders.” 

Het CDA wil het 
verenigingsleven in alle kernen 
actief stimuleren en faciliteren. 
Een krachtig verenigingsleven 
leidt tot verbetering van de 
leefbaarheid en de sociale 
cohesie.

Voor 1 nieuwe locatie
Hangt samen met het 
voorgaande thema. Eén 
brede accommodatie voor 
sport, cultuur en 
verenigingsleven heeft een 
grote meerwaarde. 

Verenigingen kunnen 
krachten bundelen en meer 
doen met minder mensen. 
Het aantal vrijwilligers staat 
onder druk. Het 
voorzieningenniveau kan op 
peil blijven en we zijn minder 
geld kwijt aan gebouwen. Die 
worden ook veel beter benut.

Wij staan voor het behoud 
van de voorzieningen in de 
kernen. Voor 16 vitale 
kernen. 

De komst van 
multifunctionele 
accommodaties 
ondersteunen we maar we 
realiseren ons ook dat we 
keuzes moeten maken. 
Zeker de komende jaren 
staan we er financieel niet 
goed voor.

De VVD is in zijn 
algemeenheid voor omni-
verenigingen en dito 
accomodaties. Dit moet wel 
passen binnen het budget van 
de gemeente. De VVD 
onderschrijft het belang van 
verenigingen voor de 
leefbaarheid van een kern.

De SP is voorstander van 
samenbundeling van krachten. 
Juist om het verenigingsleven een 
impuls te geven. De SP is zich 
bewust van de bestuurlijke 
problemen van clubs en hierdoor 
lijkt het een winst-situatie als men 
de bestaande verenigingen zou 
kunnen bundelen analoog aan het 
´brede school-concept´ waar de SP 
altijd al een voorstander van 
geweest is. De locatie blijft 
natuurlijk belangrijk, waarbij geen 
natuur wordt geschaad. Juist omdat 
er in Grubbenvorst al natuur wordt 
onttrokken door de CVI e.d. De 
bekostiging van dit idee is op dit 
moment wel een probleem 
vanwege de begroting van de 
nieuwe gemeente.

10)
Ontwikkeling woningbouw

De DR van Grubbenvorst is TEGEN een onverantwoorde uitbreiding van het woningaanbod in het dorp. Wel wil de DR kwalitatieve verbetering van het 
woningaanbod, waardoor meer mensen kunnen kiezen voor het onbezorgd wonen in het groen op gepaste afstand van de alledaagse drukte en hectiek. 
Grubbenvorst heeft o.i. een naam hoog te houden als mooie groene long van Noord Limburg waar goed leven midden in het groen nog mogelijk is.   
In het DorpsOntwikkelingsPlan heeft de DR geschreven dat woningbouw slechts zeer beperkt wenselijk is. Ten aanzien van het huidige aanbod zien we dat 
er een overschot is aan middenklasse woningen en dat er een onbalans is als het aankomt op aanbod van woningen in de hogere prijsklasse (laatste jaren 
in verhouding te weinig in geïnvesteerd) en de starterswoningen. Deze laatste zijn wel gebouwd en ook allemaal meteen bewoond (vraag is dus nog steeds 
groter dan het aanbod). Voor de lange termijn steekt de DR in op uitbreiding starterswoningen en luxe vrijstaande laagbouw woningen. Daarnaast juichen 
wij de verdere ontwikkeling van huisvesting voor ouderen en hulpbehoevenden rondom het klooster van harte toe zodat wij ook op de lange termijn 
huisvesting in het eigen dorp kunnen bieden aan onze eigen vergrijzende inwoners. 



Mening
Tegen grootschalige 
projecten maar vullen van de 
niches en goed kijken naar 
de vraag. Fouten uit het 
verleden zijn 

- De Zumpel
- De Bongerd
- Het Ericaplein

Geen hoogbouw meer in het 
centrum van het dorp maar 
behoud van 
dorpskarakteristieke 
elementen.

Het CDA wil dat er in alle 
kernen naar behoefte (zowel 
aantal als type) gebouwd 
wordt.
Duurzaamheid, 
betaalbaarheid, levensloop 
bestendig zijn, zijn daarbij 
het uitgangspunt. 
Zo ontstaat er een positieve 
impuls op de leefbaarheid, 
het voorzieningenniveau en 
het verenigingsleven. 

We bouwen naar 
behoefte. Er is vraag naar 
starterswoningen 
woningen voor senioren. 
Ook is er nog vraag naar 
kavels voor vrijstaande 
woningen. 

De PvdA vindt dat we de 
komende jaren eerst de 
lege gaten op moeten 
vullen. Onder meer de 
Boerenbond locatie. Ook 
door het samengaan van 
basisscholen ’t Reuvelt 
en de Springweide komt 
ruimte vrij. Wij volgen die 
ontwikkelingen. Wij 
kiezen voor inbreiding 
voor uitbreiding. De 
bevolking krimpt en 
vergrijst de komende 
jaren, daar moeten we 
rekening mee houden.

We moeten Grubbenvorst 
op een slimme manier 
afbouwen. Duurzaam en 
toegankelijk bouwen op 
de juiste plaatsen. Dicht 
bij de voorzieningen.

Wij zullen de komende 
jaren nauwgezet volgen 
of vraag en aanbod met 
elkaar in balans zijn. Niet 
bouwen voor leegstand 
maar bouwen op maat. 

De VVD vindt dat gebouwd 
moet worden naar 
behoefte en aangepast aan 
de maat van een kern. De 
financiële component staat 
m.n. voor kleinere kernen 
niet voorop en daarom is 
de VVD ook voor het 
vrijgeven van 
inbreidingslocaties en 
particuliere bouwplaatsen.

Het hebben van onderdak is 
een primaire levensbehoefte 
van de mens. De afgelopen 
jaren is de vraag naar 
betaalbare huurwoningen 
gestegen, maar zijn er veel te 
weinig van deze woningen 
gebouwd. Wonen moet 
betaalbaar zijn voor huurders. 
Jongeren, ouderen en mensen 
met een eigen huis. Omdat 
projectontwikkelaars veel macht 
hebben en liever kiezen voor 
die woningen waar ze het 
meest aan kunnen verdienen, 
worden te weinig woningen 
gebouwd waar behoefte aan is. 
Reden voor de SP de komende 
periode bij nieuwbouwprojecten 
in te zetten op de verdeling: 
50% huurwoningen en 50% 
koopwoningen.
Ook voor jongeren is het dan 
makkelijker om aan een 
geschikte en betaalbare woning 
te komen en in hun eigen dorp 
te blijven wonen.  
.

CONCLUSIE?


